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Correct Brushing Technique : 

Correct Flossing Technique : 



Frequently Asked Questions

Q1. How often should you visit a dentist ? 
 
At least once a year.
 
Q2. What are the common life style habits which are most dangerous to our teeth ? 
 
Smoking and consumption of sugary sodas (colas).  Replace sodas with pure water or 
healthy home made drinks like lemon juices & green tea.
 
 
Q3. What is the most effective method to prevent oral diseases ? 
 
Brushing twice a day, especially at night.  Avoid going to sleep with sticky or sugary 
food on teeth. Flossing of teeth after brushing helps to remove debris between adjacent 
teeth.
 
Q4. What are the services offered to expatriates in Ministry of Health dental clinics  
and private clinics? 
 
Scaling (cleaning) of teeth, tooth fillings, root   canal treatments, extraction (removal) 
of teeth, removable dentures and management of fractures of teeth and jaw bones as 
a result of accidents. Fixed orthodontic treatment & fixed crowns are done only for 
Kuwaitis in MOH clinics. 
 
Private clinics in Kuwait offer all kinds of dental treatments to expatriates. Doctors 
belong to different nationalities and specialties. Treatment charges may vary greatly. 
 
Q5. Where can you go if you have an accident/assault involving teeth or severe tooth 
pain in the night when all polyclinics / private clinics are closed ? 
 
Kuwait MOH provides services to deal with the dental emergencies at night by running 
“dental casualty clinics” at five major ministry hospitals namely-Amiri Hospital, 
Mubarak Al Kabeer Hospital, Adan Hospital, Farwaniya Hospital and Jahra Hospital. 
It works from 10 PM to 6 AM everyday (even holidays). Again its based on your civil 
id area as to which dental casualty will accept you. 
 
Q6. How can you get a specialized treatment done by specialists in MOH ? 
 
For any specialty dental treatment like Root Canal Treatment or Wisdom tooth 
surgical removal or Gum flap surgery, the patient first needs to go to their  respective 
area poly clinic (mustosuf) based on their civil id and get a “referral form” from the 
general dentist in the poly clinic to the respective specialists in the dental centers or in 
polyclinics. 
 
Q7. What is the best advice a dentist can give ? 
 
Most oral diseases are preventable, but once diagnosed irreversible, hence get treated 
at the earliest. 
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أسـئـلـة شـائـعـة

س1: كم مرة يجب أن تزور طبيب الأسنان؟
ج1: على الأقل مرة واحدة سنويا.

س2: ما هي العادات الشائعة في الحياة اليومية والأكثر ضررا لأسناننا؟
ج2: التدخين واستهلاك مشروبات الصودا » الكولا« والمشروبات السكرية. 

ــل شــراب الليمــون  ــزل مث ــاء أو المشــروبات المجهــزة في المن وينصــح باســتبدال مشــروبات الصــودا بالم
والشــاي الأخضــر.  

س3: ما هي الطريقة الأكثر فعالية للوقاية من أمراض الفم والأسنان؟
ج3: تفريــش الأســنان مرتــن يوميــا خاصــة قبــل النــوم واســتخدام خيــط الأســنان بعــد تفريــش الأســنان 

يســاعد علــى إزالــة بقايــا الطعــام بــن الأســنان.
عدم النوم مع وجود بقايا طعام أو حلوى ملتصقة بالأسنان.

ــادات القطــاع  ــوزارة الصحــة وعي ــادات الأســنان ب ــن في عي ــة للوافدي ــا هــي الخدمــات المقدم س4: م
الخــاص؟

ج4: تقــدم وزارة الصحــة للوافديــن خدمــات تنظيــف الأســنان » إزالــة الجيــر«، حشــو الأســنان، 
عــاج أقنيــة الجــذور، قلــع الأســنان، التركيبــات المتحركــة، عــاج كســور الأســنان والفكــن النــاتج عــن 

الحــوادث.
أما خدمات تقويم الأسنان والتيجان والجسور في وزارة الصحة فتقدم للمواطنين فقط.

بالنســبة لعيــادات الأســنان التابعــة للقطــاع الخــاص والتــي يعمــل بهــا أطبــاء أســنان مــن مختلــف 
الجنســيات وجميــع التخصصــات فهــي تقــدم جميــع الخدمــات للوافديــن وتتفــاوت رســوم العــاج مــن 

ــادة لأخــرى بشــكل كبيــر. عي
ــم شــديد في  ــات الأســنان أو الشــكوى مــن أل ــة حــوادث إصاب ــن يذهــب المراجــع في حال ــى أي س5: إل

ــل بالمســتوصفات والعيــادات الخاصــة؟ ــاء ســاعات العم ــد انته بالأســنان بع
ج5: توفــر وزارة الصحــة خدمــة عــاج الحــالات الطارئــة، بتشــغيل عيــادات طــوارئ الأســنان » خفــارة« 
ــراء«  ــة« و«الجه ــدان« و«الفرواني ــارك« و«الع ــري« و«مب ــرى هــي مستشــفى »الأمي في 5 مستشــفيات كب
وتعمــل هــذه العيــادات طــوال أيــام الأســبوع والعطــات مــن العاشــرة مســاءا حتــي السادســة صباحــا.

ويكون الاستقبال تبعا لعنوان السكن المدون في البطاقة المدنية.
س6: كيف يمكن الحصول على علاج تخصصي في عيادات الأسنان التابعة لوزارة الصحة؟

ج6: للحصــول علــى العــاج التخصصــي مثــل قلــع ضــرس العقــل جراحيــا أو عــاج أقنيــة الجــذور أو 
جراحــات اللثــة يجــب علــى المراجــع التوجــه إلــى عيــادة الأســنان في مركــز الرعايــة الصحيــة الأوليــة 
الموجــود في المنطقــة الســكنية المدونــة في بطاقتــه المدنيــة، والحصــول علــى تحويــل مــن طبيــب الأســنان 

الممــارس العــام إلــى المركــز التخصصــي أو العيــادة التابعــة. 
س7: ما هي أفضل نصيحة يمكن أن يقدمها طبيب الأسنان؟

ج7: يمكــن الوقايــة مــن أغلــب أمــراض الفــم والأســنان، لكــن إذا تمــت الإصابــة فــإن الأســنان لا تلتئــم 
مــن تلقــاء نفســها، لذلــك يجــب الحصــول علــى العــاج مبكــرا.  



Commonly used terms in dental clinic in Kuwait in 
Arabic Language 

General Terms 

Doctor : Tabeeb 

Dentist :Tabeeb Al Asnaan  

Nurse : Mumarrida 

Patient : Mareed  

Hospital : Mustashfa 

Dental Center : Markaz Al Asnaan 

Primary Health Center: Mustousef 

Emergency Clinic : Hawadith 

X Ray Room : Gorfath Il Asha’ah 

Laboratory : Mukhtabar 

Pharmacy : Saidaleeyah 

Cashier : Muhasabah 

Reception : Isteqbaal 

Rest Area : Isteraha 

Toilet : Hammam 

Main Entrance : Baab Al Rayisi 

Room : Gorfa 

 

The Mouth (Femm) 

Tooth : Sin  

Teeth : Asnaan  

Tongue : Lisaan  

Cheeks : Khodhod 

Lip(S) : Shifa(If)  

Throat : Bel’ayeem 

Gums : Litthah  

Molar Tooth : Dars  

Front Teeth : Asnaan Amamea  

Back Teeth : Asnaan Kalfiya 

Canines : Nab 

Bone : Addam 

Bony Piece : Kittha Adham 

Root : Jedher 

Dental Treatment 

Cleaning: Tandeef Asnaan 

 Removable Denture :Tarkeeb 
Muthaharriq 

Root Canal Treatment: Elaj Assab 
(Elaj - Treatment) 

Periodontal Treatment : Elaj Lit-
thah 

Orthodontic Treatment : Elaj 
Taqweem 

Filling : Hashwa 

Temporary Filling:  Hashwa 
Mowakkata 

Permanent Filling Hashwa Dayem 

Silver Filling : Hashwa Fadhiya 

White Filling` Hashwa Abyad 

Caries : Soosa 

Extraction : Khalaa 

Surgery : Jeraha 

Wound : Jorh 

Crown : Talbis 

Bridge : Jisr (Pl. Jisoor) 

Implant :  Zira’a 

Fractured / Broken: Maksoor/Kesr 

Pain : Awar Or Alam 

Swelling : Waram 

 

The Departments (Al Qism) 

Prosthodontics: Tarkeebaat 

Orthodontics : Taqweem 

Oral Surgery : Jeraha 

Endodontics : Assab 

Pedodontics : Atfaal 

Periodontics : Littha 

Commonly used Arabic terms in a dental clinic



Indian Dentist’s Alliance in Kuwait or IDAK is an alliance of 
‘Dental Surgeons’ of Indian origin, working and residing in       
Kuwait. IDAK is registered with the Indian Embassy in Kuwait, 
with the Honourable Ambassador of India Kuwait as patron  and is 
affiliated to the Kuwait Dental Association (KDA) which        
provides logistic support and associates closely for all scientific 
activities.  
Aims  and Objectives  of IDAK:  

1. Forging a close relation with each other and dental fraternity 
in Kuwait. 

2. Promoting oral health awareness among general community 
by publishing health guides and conducting seminars among 
school children and general public to increase oral health 
awareness.   

3. Community Welfare initiatives like conducting oral health 
screening camps in association with other  organizations and 
publishing oral health awareness booklets. 

4. Keeping members and dental fraternity in Kuwait abreast 
with the professional knowledge through IDAK Scientific 
Study Clubs, IDAK International Scientific Symposiums 
and Hands on Courses.  

5. Contributing financially to charity for the needy. 
6. Building a close bond with the people of Kuwait and health 

authorities.  
7. Promote cultural and sports talent of members and family. 
8. Financially contribute to members in need through IDAK 

Member Welfare Fund schemes. 
9. Maintain an active website and social media presence to 

spread oral health awareness among general public in and 
outside Kuwait.   

 
For More, Visit Us @ 

www.idakuwait.org             www.twitter.com/idakuwait 
www.instagram.com/idakuwait     www.facebook.com/idak.kuwait 

IDAK : An Alliance With a Difference: 



Root Canal Treatment (RCT) 

Dental Implants 

 Crown & Bridge  Wisdom Tooth Impactions 

Problems Correctable by Braces  




